

ПРЕКРАЩЕНИЕ ПЕРЕПИСКИ ПО ЖАЛОБАМ В УГОЛОВНОМ СУДОПРОИЗВОДСТВЕ

Бурынин Сергей Сергеевич,
научный сотрудник Научно-исследовательского института Московской академии
Следственного комитета Российской Федерации
prockontr2@yandex.ru

В статье приводится анализ законодательства и практики противодействия злоупотреблению гражданами правом на обжалование действий (бездействия) и решений должностных лиц следственных органов. По результатам анализа предложены определенные пути разрешения некоторых вопросов правоприменения норм главы 16 УПК РФ и ч. 5 ст. 11 Федерального закона от 2 мая 2006 г. № 59-ФЗ «О порядке рассмотрения обращений граждан Российской Федерации» в части прекращения переписки по жалобам.

Ключевые слова: обращение, жалоба, злоупотребление правом на обжалование, прекращение переписки, постановление, права граждан, Следственный комитет, заявитель.

TERMINATION OF COMPLAINT CORRESPONDENCE IN CRIMINAL PROCEEDINGS

Burynin Sergey S.
Research Scientist of the Research Institute of the Moscow Academy
of the Investigative Committee of the Russian Federation

The article provides an analysis of the legislation and practice of combating the abuse of citizens' right to appeal against actions (inaction) and decisions of officials of investigative bodies. According to the results of the analysis, certain ways of resolving some issues of law enforcement of Chapter 16 of the code of criminal procedure and part 5 of article 11 of the Federal law of may 2, 2006 № 59-FZ "On the procedure for consideration of appeals of citizens of the Russian Federation" in terms of termination of correspondence on complaints.

Keywords: appeal, complaint, abuse of the right to appeal, termination of correspondence, decision, rights of citizens, the Investigative Committee, applicant.